
  

Protokół  nr XXXIV/09
z obrad XXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 5 marca 
2009 roku  w godzinach  1400    - 1535    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 20 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności w załączeniu 
do protokółu).  
W sesji nie uczestniczyli radni: Dudzis Krzysztof, Fadrowski Zdzisław  i  Wielgat Jan.

 
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Zmiany w porządku.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:
1) skargi wniesionej przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie na uchwałę 

Nr  XVI/146/07  Rady  Miasta  Ełku  z  dnia  30  października  2007  roku  w  sprawie 
ustalenia lokalizacji targowiska miejskiego i zatwierdzenia jego regulaminu,

2) zmieniająca  uchwałę  Nr  XXVII/260/08  Rady  Miasta  Ełku  z  dnia  30  września 
2008 roku w sprawie podjęcia przez Miasto Ełk wieloletniej inwestycji pod nazwą 
„Poprawa  gospodarki  wodno  -  ściekowej  aglomeracji  Ełk”  i  upoważnienia 
Beneficjenta do złożenia wniosku aplikacyjnego o współfinansowanie inwestycji ze 
środków Funduszu Spójności (Unii Europejskiej),

3) przystąpienia  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  pod 
nazwą „Termomodernizacja  budynków  użyteczności  publicznej  w  Ełku” 
w ramach Programu Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  2007-2013, 
Priorytet IX  Infrastruktura energetyczna  przyjazna  środowisku  i  efektywność 
energetyczna, Działanie 9.3 Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej,

4) zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok.
4. Zakończenie obrad.

Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady   Waldemar  Pieńkowski  powitał  wszystkich  zebranych 

i  otworzył XXXIV nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność 
obrad. 

   Do punktu –2-  
Przewodniczący  Rady   Waldemar  Pienkowski  na  wniosek  Prezydenta  Miasta 

zaproponował  uzupełnić  porządek  obrad  w  punkcie  2  o  podpunkt  4)   z  tematem  - 
podjęcie uchwały   w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok.

Radny  T.Bińczak  wyraził  wątpliwość  uzupełnienia  porządku  obrad  w  powyższy 
sposób. Stwierdził, że nie ma punktu – Zmiany w porządku obrad. 

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  jako  wnioskodawca  zwołania  sesji  w  dniu 
dzisiejszym, zgłosił formalny wniosek o rozszerzenie porządku obrad:
– o punkt 2. z tematem - Zmiany w porządku obrad.
– oraz wówczas w  punkcie 3 o podpunkt 4)  z tematem - podjęcie uchwały   w sprawie 

zmian  w budżecie miasta Ełku na 2009 rok.

Przewodniczący  Rady Miasta  W.Pieńkowski  odczytał  porządek z  uwzględnieniem 
zgłoszonych wniosków przez Prezydenta Miasta.
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Radny T.Bińczak zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad w punkcie 3  podpunktu 
4)  z tematem - podjęcie uchwały   w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2009 rok 
i poprosił Prezydenta Miasta o wyrażenie zgody.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz wyjaśnił, że Marszałek Województwa Warmińsko-
Mazurskiego wyznaczył termin między 9-11 marca bieżącego roku na podpisanie umowy 
i  skompletowanie dokumentów niezbędnych w związku z  modernizacją  Ełckiej  Kolei 
Wąskotorowej.  Nie wyraził zgody na zdjęcie z porządku obrad tematu.

Przewodniczący Rady  W.Pieńkowski poinformował, że wniosek radnego T.Bińczak 
nie uzyskał zgody Prezydenta Miasta. Następnie poddał od głosowanie porządek obrad 
zaproponowany przez Prezydenta Miasta i wcześniej odczytany;  20 głosami „za”, przy 
0 głosów „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni przyjęli  porządek 
obrad jak wyżej.

   Do punktu –3-  
1)  Projekt  uchwały  w  sprawie   skargi  wniesionej  przez  Wojewodę  Warmińsko-
Mazurskiego  w  Olsztynie  na  uchwałę   Nr  XVI/146/07  Rady  Miasta  Ełku  z  dnia 
30  października  2007  roku  w  sprawie  ustalenia  lokalizacji  targowiska  miejskiego 
i zatwierdzenia jego regulaminu,  w załączeniu do protokołu.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego A.Semeńczuk przypomniał,  że Rada 
Miasta  na jednej z wcześniejszych sesji  rozpatrzyła  cztery  wnioski  wzywające do 
usunięcia naruszenia prawa w  uchwale  Nr XVI/146/07 Rady Miasta Ełku z dnia  30 
października  2007  roku  w  sprawie  ustalenia  lokalizacji  targowiska  miejskiego   i 
zatwierdzenia jego regulaminu. Rada Miasta   podjęła uchwały uznając za bezzasadne 
wnioski:  złożone  przez  Pana  Wiesława  Saciłowskiego,  Panią  Edytę  Lemańską,  Panią 
Anetę Szumską i Pana Bogdana Kamińskiego. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poinformował,  że  w  dniu 
dzisiejszym sprawa wróciła, gdyż Wojewódzki Sąd Administracyjny w Olsztynie pismem 
z  dnia  24   lutego  2009r.  wezwał  Radę  Miasta do  nadesłania  odpowiedzi  na  skargę 
Wojewodę  Warmińsko-Mazurskiego  w  Olsztynie  na  uchwałę   Nr  XVI/146/07  Rady 
Miasta Ełku z dnia  30 października 2007 roku w sprawie ustalenia lokalizacji targowiska 
miejskiego  i  zatwierdzenia jego regulaminu. Wojewoda zaskarża  w Załączniku Nr 2 
zapis  paragrafu 8 pkt  3)  o  treści:  “  Na targowisku Miejskim mogą być  sprzedawane 
wszystkie towary za wyjątkiem kamieni i metali szlachetnych oraz wykonywanych z nich 
przedmiotów” oraz 
w Załączniku Nr 2 zapis paragrafu 18 o treści: “Kto sprzedaje   w najbliższym otoczeniu 
poza wyznaczonym terenem Targowiska Miejskiego oraz wykracza przeciw przepisom 
regulaminu  podlega  karze  grzywny  wymierzonej  w trybie  i  na  zasadach  określonych 
w prawie  o wykroczeniach.” 

Wywiązała się dyskusja, w której głos zabrali:
– Radny I.Podwojski poinformował,  że  wczesniej  głosował przeciw podjęciu uchwał 

uznających za bezzasadne wnioski i proponuje uznać skargę Wojewody za zasadną.
– Radny T.Makowski wypowiedział się za uznaniem skargi za zasadną. Składa wniosek 

o uznanie skargi za zasadną.
– Radny B.Wisowaty poinformował, że w Olsztynie i  w Lidzbarku obowiązuja zakazy 

takiego  handlu  na  targowicy.  Uważa,  że  należy  uznać  skargę  za  bezzasadną. 
Zaproponował Prezydentowi Miasta, aby zastanowił się nad zmianą dni handlowych; 
z niedzieli i zaproponował przeniesienie handlu na sobotę. 

– Radny  R.Baranowski  poddał  pod  rozwage  wniosek  zgłoszony  przez  radnego 
I.Podwojskiego.  Będzie  głosował  za  uznaniem  skargi  za  zasadną.  Zaapelował  do 
radnych, aby nie kierowali się emocjami w podejmowaniu decyzji. Chciałby, aby akty 
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prawa  miejscowego,  które  odejmujemy były  legalne,  tj.  zgodne  z  obowiązującym 
prawem.

– Radny  T.Bińczak  –  argument,  że  w  Olsztynie,  czy  innym  mieście  taki  zakaz 
funkcjonuje,  w naszej  sytuacji  nie  jest  argumentem trafionym. W innych miastach 
najprawdopodobniej mieszkańcy nie protestowali. Ponadto radny zwrócił uwagę, że 
w tej kadencji Rady, w kwestii funkcjonowania targowiska nic nie zostało zrobione.

– Radny  J.Stradczuk  proponował  poczekać  na  wyrok  Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego, a w dniu dzisiejszym uznać skarge za bezzasadną, gdyż uchwała 
funkcjonuje od roku 2007 i wówczas wojewoda nie dopatrzył sie naruszenia prawa.

– Radny R.Baranowski poprosił o wyjaśnienie kwestii, jeśli Rada w dniu dzisiejszym 
skargę uzna za zasadną, to czy Wojewódzki Sąd Administracyjny bedzie rozpatrywał 
skargę?

– Radca prawny UM Z.Rachwalski – jeśli Rada Miasta uzna skargę za zasadną i zmieni 
uchwałę wykreślając skarżone zapisy, to Wojewódzki Sąd Administracyjny nie będzie 
rozpatrywał i umorzy ostępowanie.

– Zdaniem radnego J.Czepułkowskiego należy przynać się do błedu.
– Zdaniem  radnego  R.Baranowskiego  sprzedaż  wyrobów   z  kamieni  i  metali 

szlachetnych  oraz  wykonywanych  z  nich  przedmiotów  budzi  w  nas  wątpliwości. 
Zadaje  pytanie,  czy  wyroby  z  metali  szlachetnych  są  jedynymi  pochodzącymi 
z właściwego źródła lub nie? Czy sprzedaż, np. częśći zamiennych do samochodów 
nie powinna wzbudzać takich samych wątpliwości?

– Radna W.Paczkowska zgłosiła wniosek o zamknięcie dyskusji i głosowanie.
Radni przez aklamcje wniosek przyjęli.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  wniosek 
zgłoszony przez radnego I.Podwojskiego, dot. uznania za zasadną skargę  wniesioną przez 
Wojewodę  Warmińsko-Mazurskiego  w  Olsztynie  na  uchwałę   Nr  XVI/146/07  Rady 
Miasta Ełku z dnia  30 października 2007 roku w sprawie ustalenia lokalizacji targowiska 
miejskiego   i  zatwierdzenia  jego  regulaminu.  Za  wnioskiem  głosowało  8  radnych, 
“przeciw” 8 i 2 radnych wstrzymało sie od głosu.  W trakcie głosowania nieobecny radny 
T.Przekop.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  J.Czepułkowski  zgłosił  wniosek  o  reasumpcję 
głosowania, ponieważ na sali obrad jest obecnych 19 radnych, a suma głosów wynosi 18.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  zarządził  reasumpcję  głosowania 
i  poddał  ponownie pod głosowanie wniosek wyżej  zacytowany;  8 głosami  „za”,  przy 
9 głosach „przeciw” i 2 głosach wstrzym. radni wniosek odrzucili. W trakicie głosowania 
nieobecny radny T.Przekop.  

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  RM  W.Pieńkowski  poddał  pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej, z następującym brzmieniem § 1: “ § 1 
Uznać  za  bezzasadną  skargę  wniesioną  przez  Wojewodę  Warmińsko-Mazurskiego 
w  Olsztynie   z  dnia  16.02.2009  r.  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwały 
Nr XVI/146/07 Rady Miasta Ełku  z dnia 30.10.2007 r. w sprawie ustalenia lokalizacji 
targowiska miejskiego  i zatwierdzenia jego regulaminu z poźn. zm. w części dotyczącej 
stwierdzenia nieważności  w Załączniku Nr 2 zapisu paragrafu 8 pkt 3) o treści: “ Na 
Targowisku Miejskim mogą być sprzedawane wszystkie towary za wyjątkiem kamieni 
i  metali  szlachetnych  oraz  wykonywanych   z  nich  przedmiotów”  oraz  §  18  wyżej 
wymienionego  Załącznika  o  treści:  “Kto  sprzedaje    w  najbliższym  otoczeniu  poza 
wyznaczonym  terenem  Targowiska  Miejskiego  oraz  wykracza  przeciw  przepisom 
regulaminu podlega karze grzywny wymierzonej w trybie  i na zasadach określonych w 
prawie   o  wykroczeniach.”;  12  głosami  „za”,  przy  7  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.   radni  podjęli  Uchwałę  Nr XXXIV/327/09 w sprawie   skargi  wniesionej 
przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie na uchwałę  Nr XVI/146/07 
Rady Miasta Ełku z dnia  30 października 2007 roku w sprawie ustalenia lokalizacji 
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targowiska miejskiego   i zatwierdzenia jego regulaminu.  Uchwała w załączeniu do 
protokołu.

  Na zapytanie radnego T.Bińczaka, kto napisze uzasadnienie do podjętej uchwały, 
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski odpowiedział, że napisze wspólnie z radcą 
prawnym Urzędu.

*   *   *
2) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVII/260/08  Rady  Miasta  Ełku 

z  dnia  30  września   2008  roku  w  sprawie  podjęcia  przez  Miasto  Ełk  wieloletniej 
inwestycji  pod  nazwą  „Poprawa  gospodarki  wodno  -  ściekowej  aglomeracji  Ełk” 
i upoważnienia Beneficjenta do złożenia wniosku aplikacyjnego o współfinansowanie 
inwestycji  ze  środków  Funduszu  Spójności  (Unii  Europejskiej),  w  załączeniu  do 
protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek omówił  projekt  uchwały.  Zgłosił 
wniosek,  aby zapis w § 1 otrzymał  brzmienie:  „§ 1.  1.  Podjąć realizację wieloletniej 
inwestycji pod nazwą „Poprawa gospodarki wodno - ściekowej aglomeracji Ełk” na lata 
2008-2013.  Beneficjentem  projektu  ustanawia  się Przedsiębiorstwo  Wodociągów 
i Kanalizacji Spółka  z ograniczoną odpowiedzialnością   w Ełku. Upoważnia się Spółkę 
do  realizacji przedsięwzięcia.” 

 Nie zgłoszono formalnych wniosków.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  odczytał  treść  projektu  uchwały 

i poddał pod głosowanie; 20 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. 
radni podjęli  Uchwałę   Nr XXXIV/328/09  zmieniająca uchwałę Nr XXVII/260/08 
Rady Miasta Ełku z dnia 30 września  2008 roku w sprawie podjęcia przez Miasto 
Ełk  wieloletniej  inwestycji  pod  nazwą  „Poprawa  gospodarki  wodno  -  ściekowej 
aglomeracji  Ełk” i  upoważnienia Beneficjenta do złożenia wniosku aplikacyjnego 
o współfinansowanie inwestycji ze środków Funduszu Spójności (Unii Europejskiej). 
Uchwała w załączeniu do protokołu.

*   *   *

3) Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Miasta Ełk do realizacji projektu pod 
nazwą „Termomodernizacja  budynków  użyteczności  publicznej  w  Ełku” 
w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013, Priorytet IX 
Infrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, Działanie 
9.3 Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek omówił projekt uchwały, autopoprawkę 
Prezydenta  Miasta  zawartą  w wersji  projektu  uchwały  z  dnia  dzisiejszego.  Niniejszy 
projekt uchwały wszyscy radni otrzymali.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta W.Kwiatkowski wyraził wątpliwość odnośnie 
zapisów w § 2. Skoro mamy projekt uchwały, to zdaniem radnego również powinna być 
treść porozumienia i stanowić załącznik do uchwały. 

Nie zgłoszono formalnych wniosków.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej; 19 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw” i 0 głosach 
wstrzym.  – jednomyślnie  „za”  radni  podjęli  Uchwałę  Nr XXXIV/329/09 w sprawie 
przystąpienia  Gminy  Miasta  Ełk  do  realizacji  projektu  pod 
nazwą „Termomodernizacja  budynków  użyteczności  publicznej  w  Ełku” 
w ramach Programu Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  2007-2013, 
Priorytet IX  Infrastruktura energetyczna  przyjazna  środowisku  i  efektywność 
energetyczna, Działanie 9.3 Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej. 
Uchwała w załączeniu do protokołu.
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*    *    *
4)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2009, 
w załączeniu do protokołu.

 Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz omówił zmiany do budżetu miasta  zgodnie 
z przedłożonym projektem uchwały. 

Nie wniesiono zastrzeżeń.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w  sprawie  jak  wyżej;  17  głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  1  głosie 
wstrzymującym  radni  podjęli  Uchwałę   Nr XXXIV/330/09     w  sprawie   zmian 
w budżecie miasta Ełku na 2009 rok. Uchwała    w załączeniu do protokołu.  W trakcie 
głosowania nieobecni radni: I.Podwojski, J.Czepułkowski.

Do punktu –4-
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady  XXXIV  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miasta  w  dniu 
5 marca 2009 roku  o godzinie 1535 .

Protokółowała:
Przewodniczył:

Elżbieta Liziewska

       Waldemar Pieńkowski
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